
Inleiding

Naar aanleiding van de ingezonden brief ondertekend door een elftal sportverenigingen uit Boekel en Venhorst met betrekking tot de onderwerpen ‘Beleidslijn 
vervangings- en uitbreidingsinvesteringen’, memo verduurzaming maatschappelijk vastgoed en energietarieven heeft wethouder Henri Willems proactief de 
ondertekenaars benaderd en individuele gesprekken met de verenigingen gevoerd. TC Boekel heeft aangegeven op dit moment geen behoefte te hebben aan een gesprek. 

In bijgaand overzicht vindt u een weergave van hetgeen ter sprake is gekomen omtrent de verschillende onderwerpen.

Ten aanzien van de beleidslijn vervangings- en uitbreidingsinvesteringen buitensportaccommodaties bestaat bij veel verenigingen onduidelijkheid over de toepassing 
hiervan, mede door het expliciet benoemen van ‘buitensportaccommodaties’. In de praktijk hebben we echter te maken met meerdere hybride verenigingen die zowel 
binnen- als buitensport beoefenen. Bovendien worden de spelregels omtrent ‘basis-sportvoorzieningen’ als onvoldoende duidelijk ervaren. Een onduidelijkheid die mede 
voorkomt uit het feit dat met name de kleinere sportbonden hier geen duidelijke omschrijving voor geven. 

Op het gebied van verduurzaming hebben een aantal verenigingen op eigen initiatief en uit eigen middelen al de nodige stappen gezet daar waar het andere veelal kleinere 
verenigingen simpelweg aan de benodigde financiële middelen ontbreekt. De wens om (verder) te verduurzamen leeft bij praktisch alle verenigingen en men staat open 
voor elke vorm van advisering daaromtrent. 

In grote lijnen kan worden vastgesteld dat alle verenigingen te kampen hebben met aanzienlijk gestegen energielasten. Tegelijkertijd is gebleken dat men zelf ook alle zeilen 
bijzet om de toegenomen kosten enigszins het hoofd te bieden, zoals o.a. het verhogen van de contributie en de consumptieprijzen.

Concluderend mag gesteld worden dat de verenigingen de gesprekken als positief hebben ervaren.     

Overzicht gesprekken

Naam vereniging / 
stichting

Energie Duurzaamheid Beleidslijn vervangings- en 
uitbreidingsinvesteringen

Overige opmerkingen

VV Boekel Sport Per 2023 een nieuw contract 
aangegaan met Sportstroom en de 
prijzen voor 1 jaar vastgelegd.
Naar verwachting een € 50k extra 
aan energiekosten in 2023 
vergeleken met 2022.

Reeds de nodige 
duurzaamheidsmaatregelen getroffen 
(zonnepanelen, propaan, LED), maar 
de wens en noodzaak om hiervoor 
verder te investeren blijft aanwezig.
Er zijn al plannen voor nieuwe 
duurzaamheidsmaatregelen gemaakt 
die zij (zoveel mogelijk) met eigen 
middelen wil financieren.

Naar tevredenheid gebruik 
kunnen maken van de 
“Beleidslijn vervangings- en 
uitbreidingsinvesteringen 
buitensportaccommodaties” 
(beleidslijn), maar maakt zich 
wel zorgen over de mate 
waarin andere, vooral kleinere, 
verenigingen hier (ook) 
aanspraak op kunnen maken.

Ter gedeeltelijke compensatie 
van de hogere (energie)kosten 
heeft de vereniging de 
contributie en de 
consumptieprijzen verhoogd . 
Er wordt dus ook van de eigen 
leden een extra bijdrage 
gevraagd.
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Rutger van 
Herpenruiters 

Verwachten een toename in de 
energiekosten, maar kunnen nog 
niet inschatten hoeveel dit zal zijn.

Reeds LED verlichting aangebracht uit 
eigen middelen.
Recentelijk subsidieaanvraag ingediend 
die o.a. moet bijdragen aan een meer 
duurzaam verbruik van water. 

Onduidelijkheid over de regels 
omtrent ‘basis-
sportvoorzieningen’. Wat wordt 
hier nu onder verstaan? Vraag 
wordt voorgelegd aan de KNHS 
(hippische bond). 

Noodzaak tot vervanging van 
de rijbakken (binnen en buiten) 
om certificering door Stichting 
Veilige Paardensport te 
behouden.

Doele Willem III Verbruik voor corona periode 
+/-  6.000 m3 gas. In 2022 
+/- 25.085 m3 gas. In 2022 een 
verhoging van € 10k aan 
energiekosten gehad. 
Nieuw contract afgesloten met 
Sportstroom en de prijzen voor de 
zekerheid voor één jaar vastgelegd.

Momenteel wordt ingeteerd op de 
reserves, die eigenlijk bestemd waren 
om te verduurzamen.
De huidige TL verlichtingsinstallatie 
verbruikt continu stroom (dag en 
nacht) en het installeren van duurzame 
LED verlichting zou: 
a. de energiekosten direct aanzienlijk 

verlagen,
b. een duurzaamheidsmaatregel zijn 

die op lange termijn derhalve 
blijvend lagere kosten met zich 
meebrengt.

Worden als voorbeeld genoemd op 
landelijke website m.b.t. de 
duurzaamheidsmaatregelen die zij al 
hebben genomen/uitgevoerd.

Frustratie aanwezig over de 
onduidelijke 
uitleg/interpretatie van de 
beleidslijn. Aanvraag voor 
aanschaf zonnepanelen en LED 
verlichting destijds afgewezen 
in afwachting van een 
beleidslijn verduurzaming 
sportaccommodaties. 
Vragen zich af wat er onder 
basisvoorzieningen valt? Dit is 
door de NHB minder of niet 
goed omschreven t.o.v. andere 
bonden.

Thans ligt er een soort van 
beleidslijn duurzaamheid waar 
de meeste verenigingen 
gevoelsmatig niets mee 
kunnen. Verenigingen zijn vaak 
te klein om in aanmerking te 
komen voor bepaalde 
regelingen en bovendien staan 
de opstartkosten voor een 
eventueel financieringstraject 
via het Waarborgfonds in geen 
verhouding tot hetgeen aan 
financiering benodigd is. 
Wellicht kan de gemeente 
daarin iets betekenen en de 
opstartkosten 
betalen/voorfinancieren?
- Voorstander van het idee om 
de samenwerking tussen de 
verenigingen op De Donk 
breder te trekken en zo mede 
tot besparingen te komen.
- De vereniging heeft de 
contributie en 
consumptieprijzen verhoogd.
- In de zomerperiode wordt 
deze sport ook veel buiten 
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beoefend. Daarom vraagt men 
zich af waarom de beleidslijn 
alleen geldt voor 
buitensportaccommodaties.

Korfbalvereniging 
JES

Is hoofdgebruiker van de 
accommodatie en deelt deze met 
KPJ Tennis Venhorst.
Geconfronteerd met hogere 
energielasten (kunnen nog niet 
aangeven hoeveel), maar houden 
het verbruik binnen de perken.

Kleine vereniging, dus weinig tot geen 
middelen ter beschikking om 
duurzaamheidsmaatregelen te treffen. 

Moeite met het gelopen proces 
rond de uitrol van dit beleid. 
Gevoelsmatig is dit beleid er 
heel snel doorheen gedrukt en 
onvoldoende doordacht om 
voor alle verenigingen een 
gelijk speelveld te creëren. 

Huurprijs in de nieuwe 
gebruiksovereenkomst gaat 
met € 2.000 omhoog omdat 
toekomstige vervanging van het 
dak is opgenomen in het MOP. 
JES wil dit er graag uit en vraagt 
tegen die tijd wel subsidie om 
het dak te vervangen onder de 
beleidslijn. Dat is immers bij 
een andere vereniging ook 
gebeurd.
- De vereniging heeft de 
contributie en 
consumptieprijzen verhoogd.

Voetbalvereniging 
RKSV Venhorst

Kosten ook gestegen.. Tijdens 
corona geen contributieverhoging, 
maar wordt nu geleidelijk aan weer 
verhoogd.
Vervanging oude veldverlichting 
door LED verlichting zal ook 
bijdragen aan lagere energielasten.
 

Vereniging heeft zonnepanelen die 
volstaan voor de dagelijkse behoefte. 
De opwekcapaciteit volstaat niet meer 
omdat het verbruik van de 
beregeningspomp destijds niet was 
meegenomen in de 
capaciteitsberekening. 

Advies aan het ambtelijk 
apparaat van de gemeente om 
eerder bij de gemeenschap 
input op te halen alvorens 
beleid te maken en te laten 
goedkeuren.
Blij met initiatief van de 
wethouder voor het gesprek en 
stellen voor dit jaarlijks in te 
plannen. 
De scheiding tussen vervanging 
(gesubsidieerd) en groot 
onderhoud dient beter 
uitgewerkt te worden. 

Behouden van de jeugd van 15-
25 jaar is een punt van zorg. 
Feitelijk dient in die categorie 
de opvolging  van het 
vrijwilligerskorps te worden 
gevonden om de continuïteit te 
waarborgen.
- Er wordt ingezet op anders 
benutten van de vrijwilligers. 
Taken inventariseren, niet 
teveel taken per persoon zodat 
vervanging makkelijker te 
regelen is.
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Verduurzamen kan ook 
uitgelegd worden als versneld 
vervangen.
Het financieel risico voor 
privatiseren lijkt door deze 
beleidslijn kleiner te worden, 
zodat dit overwogen wordt.
De gemeente mag meer regie 
nemen om tot een separate 
beleidslijn te komen voor de 
verenigingen die niet onder 
‘buitensportaccommodatie’ 
vallen.

- De vereniging heeft de 
contributie en 
consumptieprijzen verhoogd.

Hockeyclub 
HC Boekel

In 2021 en 2022 had HC Boekel een 
vast contract, voor 2023 is dat 
variabel. Naar verwachting een 
bijdrage van zo’n € 4.000 extra in 
2023 aan energiekosten. 
Zelf genomen maatregelen: 
douches minder warm en de 
(veld)verlichting gelijk uit na het 
spelen/trainen. 

Is men op dit moment nog niet mee 
bezig. Wachten met zonnepanelen e.d. 
omdat men meer en eerder behoefte 
heeft aan een goed en veilig 
bespeelbaar onderhoudsarm veld.
Bovendien ontbreken de middelen.

De aanvankelijk opgenomen 
verplichting te privatiseren was 
een brug te ver voor HC Boekel. 
- Op dit moment niets nodig, 
maar in de nabije toekomst wel 
met betrekking tot vervanging 
van het veld.

- Grootste zorg is het veld. 
Eerste 4 jaar was het nieuwe 
semi-waterveld geweldig, maar 
daarna is het hard achteruit 
gegaan. Met name de gladheid 
(door algenaanslag) is een groot 
probleem, met risico op 
(ernstige) blessures.
Het onderhoud van het veld 
baart ook zorgen, want de 
gemeente vergoedt maar een 
klein gedeelte van de reiniging 
(die vaker en duurder moet 
worden uitgevoerd door de 
(extreme) algenaanslag). 
De vereniging is van mening dat 
de hiervoor noodzakelijke 



Naam vereniging / 
stichting

Energie Duurzaamheid Beleidslijn vervangings- en 
uitbreidingsinvesteringen

Overige opmerkingen

dieptereiniging onder het groot 
onderhoud dient te worden 
vergoed.
-Vereniging met weinig 
senioren en derhalve ook 
weinig vrijwilligers. Bij ALV in 
nov.2022 oproep gedaan aan 
ouders maar zeer weinig 
respons gekregen.
-Huurverhoging door gemeente 
komt midden in het seizoen en 
kan dus niet worden 
doorberekend in de contributie 
van de leden. In 2022 een 
minimale contributieverhoging 
gedaan.
De zaalhuur van De Burcht is 
eveneens verhoogd per januari 
2023 maar die aankondiging 
kwam na het vaststellen van de 
zaalcontributie. Die verhoogde 
huur is dus ook niet door te 
berekenen.
-Binnen- en buitenhockey 
hebben aparte 
contributiebedragen.   
-Initiatief van Tom Tielemans 
heeft geleid tot meer 
communicatie tussen de 
sportverenigingen. Volgende 
stap is nog wat meer de 
verbinding zoeken. 
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Stichting Buitensport 
Venhorst

Stichting verhuurt de tennisbanen 
aan KPJ Tennis. Berekent 
energielasten door. Energiekosten 
aanzienlijk gestegen als gevolg van 
faillissement leverancier in 2022. 

Er wordt nagedacht over het 
installeren van LED verlichting. Offertes 
reeds opgevraagd. Verlaagd aanzienlijk 
de energielasten en terugverdientijd is 
korter dan aantal jaar geleden. 

Heeft kennis genomen van de 
beleidslijn. Geen impact op de 
stichting. 

Stichting heeft het 
onderhoudscontract afgesloten 
voor de banen en het veld van 
KPJ Tennis en JES.
-Regelmatig contact met en 
tussen de verenigingen in 
Venhorst. Positieve 
ontwikkeling die bijdraagt aan 
het kunnen blijven aanbieden 
van diverse sporten binnen 
Venhorst.
-aanleg van een jeu-de-boules 
baan wordt overwogen.

Stichting Buitensport 
Boekel

Stichting verhuurt de 
accommodatie, kunstgrasvelden en 
beachvolleybal velden aan Habo’95 
en Unitas. 
Energielasten (elektra) afgelopen 
jaar ruim € 1.000 hoger dan 
voorgaande jaren. Afrekening 
gasverbruik nog niet ontvangen, 
maar zal gezien de gestegen prijzen 
een factor 3 hoger uitvallen.
Getracht wordt de kosten zo laag 
mogelijk te houden, maar de boiler 
dient toch op temperatuur te 
blijven om warm te kunnen 
douchen en ter voorkoming van 
legionella. 

Stichting heeft als motto: Goed en 
tijdig onderhoud plegen aan je 
accommodatie is het begin van 
verduurzaming. 

LED verlichting: gekeken naar LED 
maar er wordt feitelijk te weinig 
gebruik gemaakt van de veldverlichting 
om een dergelijke investering te doen.

Zonnepanelen: geen toegevoegde 
waarde voor deze accommodatie 
gezien het relatief geringe verbruik.
 

Niet direct kritiek op, maar wel 
met enige verbazing kennis van 
genomen. 
Destijds was er geen beleid 
en/of budget, waardoor de 
Stichting naast de nodige 
sponsoren ook een grote lening 
heeft moeten afsluiten en nu 
lijkt er wel voldoende geld 
beschikbaar te zijn vanuit de 
gemeente voor vervangingen 
en uitbreidingen. 

Aandachtspunt: we hebben hier 
te maken een aanzienlijk 
verzuurde grond. Zie de gras- 
en algengroei op zowel de 

-Stichting verzorgt zelf het 
onderhoud van de 
accommodatie. 
-Exploitatie is lastig. Volledig 
afhankelijk van de verhuur van 
de accommodatie en de velden 
aan Habo’95 en Unitas.
-Geen inkomsten uit de kantine. 
Alleen koffie, thee en wat 
frisdrank wordt geschonken.
-Stichting staat open voor alle 
initiatieven die leiden tot meer 
gebruik van de accommodatie, 
denk aan ‘sport en bewegen’ 
voor ouderen onder 
begeleiding van gediplomeerde 
sportcoaches.



Naam vereniging / 
stichting

Energie Duurzaamheid Beleidslijn vervangings- en 
uitbreidingsinvesteringen

Overige opmerkingen

Veldverlichting gaat direct na het 
sporten/trainen weer uit. 

kunstgras- als de 
beachvolleybalvelden.
Daarnaast ligt er een drainage 
systeem, dat nu nog goed werkt 
maar onduidelijk is hoe dat in 
de toekomst zal zijn. Vindt geen 
jaarlijkse controle of onderhoud 
op plaats. 

-Stichting zou graag meer 
verenigingen ontvangen. De 
accommodatie en velden liggen 
er!
-Overlast door hangjongeren: 
lege flesjes, blikjes en papier. 
Hier worden reeds wat 
maatregelen genomen om de 
overlast in te perken.

NB: Bij de aanleg van de  
padelbanen is de weg langs het 
kunstgrasveld aangelegd. 
Stichting heeft toen gelijk 
aangegeven rekening te 
houden met de ondergrondse 
leidingen die daar lopen. Deze 
liggen thans onder de 
aangelegde weg. Stichting wil 
op voorhand aangeven niet op 
te willen draaien voor 
eventuele kosten mocht er 
straks iets mis gaan met deze 
leidingen! 
Bovendien is een strook grond 
bij de entree (het schuifhek) 
nog steeds niet bestraat. Kans 
op verzakking wordt reëel 
geacht als daar vrachtverkeer 
(zand aanleveren voor 
beachvolleybal) overheen 
moet. Risico is dat fietspad en 
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stoeprand dan worden vernield 
en de Stichting wil graag 
benadrukken hier vooraf al 
voor te hebben gewaarschuwd.   


